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BRM.0012.1.6.2020       Opole, 18 lutego 2020 r. 

 

 

Protokół nr 16/2020 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Opola 

z posiedzenia w dniu 18 lutego 2020 r. 

 

 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w sali im. Karola Musioła w opolskim  

ratuszu i trwało od godz. 16:00 do godz. 17:45.                  

Posiedzeniu przewodniczyła radna Elżbieta Kurek, wiceprzewodnicząca Komisji. 

W chwili stwierdzania prawomocności posiedzenia Komisji uczestniczyło w nim 5 członków 

Komisji (radni: Elżbieta Kurek, Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan, Piotr Mielec i Michał 

Nowak). Po dotarciu radnego Jacka Kasprzyka w posiedzeniu łącznie brało udział 6 radnych. 

 

Listę obecności radnych członków Komisji oraz listę gości obecnych na posiedzeniu Komisji 

załącza się do protokołu. 

 

Komisja obradowała według następującego porządku obrad: 

 

1. Zatwierdzenie protokołu nr 15/2020 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Opola z dnia 21 stycznia 2020 r. 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

spółki Miasta Opola "Park Naukowo-Technologiczny w Opolu" Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością (druk nr 535). 

 

3. Rozpatrzenie wyników z przeprowadzonej kontroli Prezydenta Miasta Opola 

w zakresie „Kontrola zasadności rozmieszczenia stacji monitorowania jakości 

powietrza w Opolu i prawidłowości ich działania. Polityka edukacyjno - informacyjna 

miasta Opola w zakresie przeciwdziałania zanieczyszczeniom powietrza 

(2018-2019)”. 

 

4. Sprawy różne. 

 

 

Do 1. punktu porządku posiedzenia: 

 

Protokół nr 15/2020 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Opola z posiedzenia w dniu 

21 stycznia 2020 r. został zatwierdzony bez uwag, jednogłośnie w obecności 5 członków 

Komisji. Za głosowali radni: Elżbieta Kurek, Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan, Piotr 

Mielec i Michał Nowak. 

 

 

Do 2. punktu porządku posiedzenia: 

 

 Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie utworzenia spółki Miasta Opola "Park 

Naukowo-Technologiczny w Opolu" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością (druk nr 535)  

dokonał Michał Kramarz – zastępca naczelnika Biura Obsługi Inwestorów. 
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Pytania zgłosili radni Piotr Mielec, Michał Nowak i Tomasz Kaliszan, a odpowiedzi 

udzielił Michał Kramarz – zastępca naczelnika Biura Obsługi Inwestorów. 

Dyskusji nie podjęto. 

 

 

 

Opinia                                                                                                                                

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Opola                                                                                

z dnia 19 lutego 2020 r.  

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia spółki Miasta Opola 

"Park Naukowo-Technologiczny w Opolu" Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

(druk nr 535). 

Komisja Rewizyjna wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 
Opinię podjęto w jawnym głosowaniu 5 głosami za (radni: Aleksander Iszczuk, Tomasz 

Kaliszan, Jacek Kasprzyk, Piotr Mielec, Michał Nowak) przy braku głosów przeciwnych 

i 1 głosie wstrzymującym się (radna Elżbieta Kurek). 

 

 

Do 3. punktu porządku posiedzenia: 

 

 

Protokół kontroli BRM.0011.4.2019 w zakresie „Kontrola zasadności rozmieszczenia stacji 

monitorowania jakości powietrza w Opolu i prawidłowości ich działania. Polityka edukacyjno-

informacyjna miasta Opola w zakresie przeciwdziałania zanieczyszczeniom powietrza 

(2018-2019)”  przedstawiła radna Elżbieta Kurek- członek zespołu kontrolnego. 

 

Radna Elżbieta Kurek odczytała również zastrzeżenia do zaleceń uwzględnionych w protokole 

kontroli przekazane przez Prezydenta Miasta Opola (Wydział Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa). 

 

Zespół kontrolny po zbadania zasadności przekazanych zastrzeżeń do zaleceń uwzględnionych 

w protokole kontroli zespół kontrolny odrzuca zastrzeżenia i podtrzymuje wszystkie zalecenia 

wskazane w protokole kontroli. Stanowisko zespołu kontrolnego dołącza się do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca komisji zaproponowała omawianie poszczególnych zaleceń wraz z 

zastrzeżeniami wniesionymi przez Prezydenta Miasta Opola (Wydział Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa), a następnie głosowanie poszczególnych zaleceń. Nikt z radnych nie wniósł 

zastrzeżeń do propozycji, zatem została ona przyjęta przez aklamację, komisja przeszła do 

dyskusji, a następnie opiniowania każdego z zaleceń: 

 

1. Zaleca się, aby stopniowo, wszystkie montowane czujniki spełniały kryteria lokalizacji 

zgodnie z Rozporządzeniem (Rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 8 czerwca 

2018 r. w sprawie dokonywania oceny poziomów substancji w powietrzu). 

 

Pytania zadawali radni: Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan i Michał Nowak. Odpowiedzi 

udzielała Małgorzata Rabiega – naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz 

Monika Czech-Tańczuk – zastępca naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

 

W dyskusji wypowiadali się radni Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan, Michał Nowak i Piotr 

Mielec oraz Małgorzata Rabiega i Monika Czech-Tańczuk. 
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Powyższe zalecenie zostało odrzucone. Za głosowało 2 radnych: Tomasz Kaliszan i Elżbieta 

Kurek, przeciw było 3 radnych: Aleksander Iszczuk, Jacek Kasprzyk i Piotr Mielec, a jeden z 

radnych wstrzymał się od głosu (Michał Nowak). 

 

2. Zaleca się przeprowadzenie pomiarów, badań, analiz, które będą w stanie stwierdzić 

procentowy udział poszczególnych źródeł emisji w danej lokalizacji czujnika. 

 

W pytaniach połączonych z dyskusją udział wzięli radni: Aleksander Iszczuk, Jacek Kasprzyk, 

Michał Nowak, Tomasz Kaliszan oraz Monika Czech-Tańczuk. 

 

Zalecenie zostało przyjęte 5 głosami za (radni: Aleksander Iszczuk, Michał Nowak, Tomasz 

Kaliszan, Piotr Mielec, Jacek Kasprzyk) przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się (radna Elżbieta Kurek). 

 

3. Zaleca się rozbudowanie systemu Monitorowania Jakości Powietrza dla Miasta Opola 

w czujniki mierzące zanieczyszczenie gazowe (np. NO2, SO2, CO, chlorowodór, 

formaldehyd, benzen). 

Pytanie zadał radny Piotr Mielec, a odpowiedzi udzieliła Małgorzata Rabiega - naczelnik 

Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

W dyskusji wzięli udział radni Aleksander Iszczuk, Michał Nowak i Tomasz Kaliszan oraz 

Monika Czech-Tańczuk – zastępca naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Zalecenie zostało przyjęte 3 głosami za (radni: Tomasz Kaliszan, Elżbieta Kurek, Michał 

Nowak), przeciw głosował radny Aleksander Iszczuk, a wstrzymali się od głosu radni Jacek 

Kasprzyk i Piotr Mielec. 

4. Zaleca się zamieszczenie w punktach pomiarowych, jako dodatkowej (poza 

średniogodzinowymi) informacji o wartościach średniodobowych poszczególnych 

substancji. 

Pytania zadali radni: Michał Nowak i Tomasz Kaliszan. Odpowiedzi udzieliła Monika Czech-

Tańczuk – zastępca naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Dyskusji nie podjęto. 

Zalecenie zostało przyjęte jednogłośnie w obecności 6 członków komiscji. Za głosowali radni: 

Elżbieta Kurek, Aleksander Iszczuk, Michał Nowak, Tomasz Kaliszan, Piotr Mielec, Jacek 

Kasprzyk. 

 

5. Zaleca się pogłębienie współpracy z lokalnymi środkami masowego przekazu, celem 

informowania za ich pośrednictwem o jakości powietrza na terenie miasta w danym 

dniu 

W pytaniach połączonych z dyskusją udział wzięli radni: Jacek Kasprzyk, Michał Nowak, 

Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan, i Elżbieta Kurek oraz Małgorzata Rabiega i Monika 

Czech-Tańczuk. 
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Zalecenie zostało przyjęte 5 głosami za (radni: Aleksander Iszczuk, Michał Nowak, Tomasz 

Kaliszan, Piotr Mielec, Jacek Kasprzyk) przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się (radna Elżbieta Kurek). 

 

6. Zaleca się zamieszczanie np. dwa razy dziennie raportu smogowego na oficjalnym 

profilu facebook miasta Opola oraz w widocznym miejscu na stronie internetowej, wraz 

z zaleceniami zdrowotnymi, co do możliwości aktywności mieszkańców na wolnym 

powietrzu. 

W pytaniach połączonych z dyskusją udział wzięli radni: Jacek Kasprzyk, Michał Nowak 

i Elżbieta Kurek oraz Monika Czech-Tańczuk. 

 

Zalecenie zostało przyjęte 4 głosami za (radni: Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan, Elżbieta 

Kurek, Michał Nowak). Przeciw głosowało 2 radnych: Jacek Kasprzyk i Piotr Mielec. 

 

 

 

Stanowisko Komisji Rewizyjnej  

z dnia 18 lutego 2020 r.  

z przeprowadzonej kontroli Prezydenta Miasta Opola w zakresie: 

Kontrola zasadności rozmieszczenia stacji monitorowania jakości powietrza w Opolu i 

prawidłowości ich działania. Polityka edukacyjno - informacyjna miasta Opola w 

zakresie przeciwdziałania zanieczyszczeniom powietrza (2018-2019). 

 

Komisja zapoznała się z protokołem kontroli oraz ustaleniami zespołu. Biorąc pod 

uwagę ustalenia zespołu wynikające z czynności kontrolnych Komisja Rewizyjna wnioskuje 

do Rady Miasta Opola o wydanie na podstawie § 56 ust. 1 Statutu Miasta Opola następujących 

zaleceń pokontrolnych: 

 

1. Zaleca się przeprowadzenie pomiarów, badań, analiz, które będą w stanie stwierdzić 

procentowy udział poszczególnych źródeł emisji w danej lokalizacji czujnika. 

2. Zaleca się rozbudowanie systemu Monitorowania Jakości Powietrza dla Miasta Opola 

w czujniki mierzące zanieczyszczenie gazowe (np. NO2, SO2, CO, chlorowodór, 

formaldehyd, benzen). 

3. Zaleca się zamieszczenie w punktach pomiarowych, jako dodatkowej (poza 

średniogodzinowymi) informacji o wartościach średniodobowych poszczególnych 

substancji. 

4. Zaleca się pogłębienie współpracy z lokalnymi środkami masowego przekazu, celem 

informowania za ich pośrednictwem o jakości powietrza na terenie miasta w danym 

dniu 

5. Zaleca się zamieszczanie np. dwa razy dziennie raportu smogowego na oficjalnym 

profilu facebook miasta Opola oraz w widocznym miejscu na stronie internetowej, wraz 

z zaleceniami zdrowotnymi, co do możliwości aktywności mieszkańców na wolnym 

powietrzu. 

Powyższe przyjęto 4 głosami za  (radni: Aleksander Iszczuk, Tomasz Kaliszan, Elżbieta Kurek, 

Michał Nowak), przy braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się (radni Jacek 

Kasprzyk, Piotr Mielec) . 
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Komisja Rewizyjna przedłoży Radzie Miasta Opola stosowny projekt uchwały w sprawie 

zaleceń pokontrolnych. 

 

Do 4. punktu porządku posiedzenia: 

 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Porządek Komisji został wyczerpany. 

Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie Komisji. 

 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

 

 

                  Radna Elżbieta Kurek 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Justyna Nagel 


